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VáÏení ãtenáfii, z dÛvodu korokrize Vám pfiiná‰íme Hrobeckou Vlnu jako speciální dvojãíslo se sou-
hrnem dÛleÏit˘ch informací, které se udály bûhem posledních mûsícÛ. Pfiejeme Vám pfiíjemné ãtení.

Slovo starostky obce
Milí hrobeãtí a rohateãtí,
jaro 2020 uÏ bude navÏdy zapsáno v na‰í pamûti jako ãas, kdy jsme museli ze

dne na den zmûnit své zvyklosti. Máme za sebou velmi nároãné období, kdy jsme
poprvé ve svém Ïivotû zaÏili vyhlá‰ení stavu nouze, kter˘ s sebou pfiinesl celou
fiadu opatfiení pro zaji‰tûní ochrany obyvatelstva pfied ‰ífiením onemocnûní Covid-
19. ZaÏili jsme zvlá‰tní Velikonoce, nauãili jsme se ‰ít rou‰ky, zaãali jsme péct
housky a chleba, a také jsme pfii‰li na to, jak lépe plánovat a realizovat nákupy.

Já si z celé krize odná‰ím i poznání, jak dÛleÏitá je sousedská soudrÏnost, jak
moc se hodí, kdyÏ ovládáte ruãní práce a Ïe není vÛbec od vûci, nauãit to i své
dûti. Kdo ví, kdy se jim to bude hodit. A jak moc potû‰í kaÏdá nabídka jakékoliv po-
moci. DùKUJI! Dûkuji Vám v‰em za to, Ïe jste se pfiidali k ‰ití, Ïe jste nakupovali
sv˘m sousedÛm, Ïe jste nás zavalili mnoÏstvím tkalounÛ a ‰ÀÛr, kdyÏ v‰ude do-
cházely. Dûkuji za ochotu a neuvûfiitelnou rychlost, se kterou jste v‰e potfiebné
dodávali a také velmi dûkuji v‰em, ktefií se do v˘roby pustili sami a orou‰kovali
svou rodinu. 

ZároveÀ mû mrzí, Ïe nûktefií lidé místo pomoci hledají chyby a za poslední rok
po stovkách hodin stráven˘ch argumentací a vyvracením manipulací, lÏí a polo-
pravd jsem do‰la k názoru, Ïe nemá cenu tím dál pl˘tvat energií, v‰ak hyn sa hu-
káÏe...

Jsem otevfiena v‰em slu‰n˘m diskuzím a otázkám, tak pokud by kdokoliv chtûl
nûco vysvûtlit ãi ukázat, jsem mu k dispozici. Neváhejte mi zavolat nebo mû
oslovit. S pfiáním krásného a poklidného léta, Katefiina Hlaváãová 

SMS INFORMAâNÍ KANÁL OBCE 
Pokud vám nechodí informaãní sms, pfiihla‰te se do

oficiálního Infokanálu Hrobce. Uãinit tak mÛÏete pfiímo
na stránkách obce www.hrobce.cz nebo osobnû na
OÚ Hrobce. 

Udûlejte si reklamu 
Dejte o sobû vûdût celé obci aÈ uÏ máte firmu, nebo

nabízíte sousedskou v˘pomoc. Máme mezi sebou in-
stalatéry, kadefinice nebo tfieba zedníky a zahradníky?
Dejte nám o sobû vûdût - rádi vám reklamu zvefiejní-
me v dal‰í Vlnû a také na webu obce. Pro na‰e obãa-
ny samozfiejmû zdarma!

Plán kulturních akcí
■ 27.-28. 6.- závody SDH v Hrobcích
■ 25. 7. - Neckyáda
■ 25. 7. - letní kino
■ srpen - Pohádková cesta
■ 29. 8. - letní kino
■ 5. 9. - vítání obãánkÛ
■ záfií - Kotlíkování
Pozn. plán akcí se mÛÏe zmûnit dle aktuální situace

PODùKOVÁNÍ obãanÛm i firmám
Ohromû si ceníme ve‰keré pomoci, hmotné i nehmotné. Dûkujeme i za maily,

smsky a vzkazy s podûkováním, které jste nám posílali, ãerpali jsme z nich ener-
gii. 

Dûkuji Alenû a Jardovi ëuri‰ov˘m, Janû Husákové, Lucce KfiíÏové, Janû
Landkammerové, Petfie Pefiinové a Helenû ·Èástkové za ‰ití rou‰ek.

Dûkuji paní Bufákové, paní Jiránkové, paní To‰nerové, paní Mrázové, paní
·imkové, paní Fialové, paní Jobové, paní Krahulíkové a paní Suchánkové
z Hrobec a paní Nové, paní Zvirotské, paní Vévodové a panu Kuãerovi z Ro-
hatec za dodání tkalounÛ, ‰ÀÛr, gumiãek a dal‰ího materiálu. Dûkuji i v‰em do-
br˘m anonymním du‰ím, které mi materiál povûsily na kliku nebo postavily za
vrata.

Za dodání ‰it˘ch rou‰ek dûkuji i Mûstu Roudnice nad Labem a firmû Pluspap,
a. s. 

Za ãasté dodávky dezinfekce aÏ pod nos dûkuji firmû Aroma Praha, a.s.
Za ãastou pomoc s roznosem v‰eho, co k roznesení bylo, dûkuji Martinovi

·umanovi a Honzovi âíÏkovi.
Dûkuji v˘jezdové jednotce SDH, která zase ukázala, Ïe je vÏdy pfiipravena po-

moci a je‰tû to dûlá s radostí a úsmûvem!
Dûkuji v‰em zamûstnancÛm Obce Hrobce, ktefií si nárÛstem práce v dobû

krize nenechali klesnout náladu a v‰e zvládli bravurnû.
A nakonec dûkuji sv˘m zastupitelsk˘m kolegÛm za pomoc, spolupráci a rychlé

reakce, kdyÏ bylo potfieba rychle zareagovat. A velké dík patfií KRIZOVÉMU
·TÁBU (ve sloÏení J. âíÏek, K. Hlaváãová, J. Jelínek, P. Pefiinová, Z. ¤edina,
M. ¤ípa, D. Slabá a J. Suttner), za kter˘mi stojí ohromn˘ kus práce. 

DùKUJI!!!                                                                                               KH

V¯ZVA - JelikoÏ nikdo neví, jak se dále bude vyvíjet celá situace s Covid-
19, prosíme Vás, schovejte si rou‰ky a udûlejte si malou zásobu dezinfekã-
ních prostfiedkÛ a jednorázov˘ch rukavic, aÈ nás na podzim nic nezaskoãí!
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DOTACE

VYSOKORYCHLOSTNÍ TRAË PRAHA - DRÁÎëANY (VRT)

Tady Ïádnou traÈ nechceme...

Milí hrobeãtí a rohateãtí,
v‰echny nás trápí hrozba stavby vysoko-

rychlostní trati, která nad námi visí jak ãerná
mÛra. Nejvíc nás trápí informace, kter˘ch je
poskrovnu, tedy hlavnû tûch oficiálních.
Îádné rozhodnutí není na papífie, zaãíná se
mapovat terén v trase, která je velmi odli‰ná
od v‰ech moÏn˘ch pfiede‰l˘ch, studie pro-
veditelnosti pÛvodní trasy sice není dokon-
ãená, nicménû v˘stup z její první ãásti urãil
odklon od trasy, se kterou jsme doposud
v‰ichni poãítali (mnoho z vás pravdûpodob-
nû nesouhlasilo, ale za ta léta s ní smífiilo).
Nyní se zãistajasna mapuje trasa, která
(pokud bude zrealizována) od sebe oddûlí
obû ãásti na‰í obce, v Rohatcích povede
v takové blízkosti domÛ, Ïe si to nechci ani
pfiedstavovat a Hrobce sevfiou dva Ïelezniã-
ní koridory. Svezla jsem se pfied pár lety
v TGV a byla nad‰ená z toho, za jak krátkou
dobu se lze dostat z PafiíÏe na jih Francie.
Paráda. Vize rychlovlaku v na‰í hustû osíd-
lené kotlinû mi v‰ak vÏdy pfii‰la jako utopie
a stejnû tak si nedokáÏu pfiedstavit i její rea-
lizaci (po dvacetiletém sledování stavby dál-
nice v témÏe smûru). Nyní se ale zdá, Ïe
z nûãeho, co jsem v prÛbûhu ãasu povaÏo-
vala nejprve za utopii, pak za blbost a ná-
slednû za sci-fi, se stala priorita celé zemû,
protoÏe nadnárodní v˘znam a kdoví co je‰tû
a v roce 2035 fertig? Ale priorita celé zemû,
o níÏ nikdo neví? Ani vrtkou provrtané obce,
úfiedníci z ORP a z kraje? Plánování stavby
století se blíÏí témûfi do finále a Ïádné infor-
mace v médiích? Jak je to moÏné, ono jde
v dne‰ní dobû nûco zatajit?

NeÏ nadejdou fáze celé akce, kdy bude-
me moci podávat pfiipomínky a námitky
a budeme mít alespoÀ hypotetickou - for-
mální - zákonnou moÏnost se bránit, shodli
jsme se v‰ichni zastupitelé na tom, Ïe
i v této fázi „nicnapapífie nicnerozhodnuto
nicnenakresleno“ udûláme v‰e proto, aby
nám to tu nikdo neprovrtal a nedegradoval
místo k Ïití.

Informace o tom, jak moc jsme neinfor-
movaní a vynechaní z rozhodování, probûh-
ly v posledních dnech i v tisku. Psal o nás Li-
tomûfiick˘ deník i Mladá fronta. V rozhovo-
rech jsem poukazovala na to, Ïe dotãené
obce nedostaly Ïádné informace a otázek,
které pfiineslo geodetické zamûfiování, je
mnoho. Tisícinásobnû více neÏ odpovûdí. Ty
nemáme prakticky Ïádné. Pouze domnûn-
ky, spekulace a ãerné my‰lenky.

PÛvodní trasa zakotvená v ZÚR Ústecké-
ho kraje pfiinesla v roce 2011 dotãen˘m
obcím stavební uzávûru. Tfieba ve VraÏkovû
se na území 1/3 obce nesmí stavût, nesmí
se zhodnocovat nemovitosti, provádût se
mohou jen udrÏovací práce. To je samo
o sobû dûsivé, ale je to alespoÀ 9 let známé.

My jsme byli o tyto roky obráni. Za po-
sledních 11 let se do obou ãástí obce pfiistû-
hovalo spoustu nov˘ch obyvatel. Mnozí
z nich dlouze vybírali a zvaÏovali, kde se
usadí, investují do bydlení své úspory, kde
zaloÏí rodinu. I spousta místních zvaÏovala,
zda se po studiích ãi cestách vrátí do rodné
vísky, investuje do domkÛ po sv˘ch pfiedcích
a zakotví tam, kde mají kofieny. Rozhodli by
se tito lidé jinak, kdyby vûdûli o aktuálnû
projednávané trase?

Investovalo by se v Ole‰ku do chodníku,
kdyby se vûdûlo, Ïe za pár let ho pfieválcuje
rychlovlak?

Umí si nûkdo pfiedstavit, jak vÛbec taková
stavba probíhá? Jak dlouho? Kolik náklaìá-
kÛ s betonem bude potfieba? Kolik z toho
jich projede jednou nebo druhou ãástí obce?
A mnoho dal‰ích otázek.

Setkání se zástupci Správy Ïeleznic ne-
pfiineslo mnoho faktÛ, spí‰ je‰tû více otázek.
Pfiedstaveny byly je‰tû dvû dal‰í moÏné
trasy, jedna hor‰í neÏ druhá.. 

Obeslala jsem Správu Ïeleznic i Minister-
stvo dopravy, apelovala jsem u hejtmana
Bubeníãka a dopisy pro v‰echny zastupitele
Ústeckého kraje jsou pfiipraveny k odeslání.
Právû oni budou v fiádech mûsícÛ rozhodo-

vat o zmûnû Zásad êemního rozvoje Ústec-
kého kraje, které jsou stûÏejním dokumen-
tem pro vydání územního rozhodnutí a po-
volení celé stavby. Není pfiece moÏné uvá-
dût v‰echny obyvatele v omyl, nechat je in-
vestovat do nemovitostí a poté jim fiíci, Ïe
sorry jako, tudy povede vlak. Se v‰emi tfiemi
navrhovan˘mi trasami nesouhlasím a budu
proti nim bojovat v‰emi moÏn˘mi prostfied-
ky. Chci, aby se vysokorychlostní traÈ vrátila
do koridoru, kter˘ byl urãen pfied 11 lety.
Chápu, Ïe v oné trase mÛÏe b˘t nûco, co
skuteãnû stavbu neumoÏÀuje, ale chci vidût
studie, anal˘zy a v˘poãty, které toto proka-
zují. NemÛÏe nám staãit pouze tvrzení nû-
koho o nestabilním podloÏí.

■ Od zaãátku roku jsme
podali spoustu Ïádostí
o dotace do rÛzn˘ch
v˘zev. Îádali jsme na

kulturu, vybavení pro v˘jezdovou jednotku,
na obnovu techniky na údrÏbu zelenû, na
vefiejné osvûtlení, na pofiízení prostfiedkÛ
k tomu, aby se na obecních akcích neprodu-
kovala hromada plastu, na rekonstrukci ku-
chynû v M· a také na regeneraci b˘valého
nádraÏního skladu. Aãkoliv jiÏ víme, Ïe nû-
které dotaãní tituly byly z dÛvodu nutnosti
úspor po korokrizi zru‰eny, u nûkter˘ch ãe-
káme v˘sledek kaÏd˘m dnem a na nûkteré
si je‰tû poãkáme. Co víme jiÏ jistû je, Ïe mÛ-
Ïeme díky dotaci spoleãnosti MONDI zru‰it
jednorázové kelímky a nevytváfiet tak
z kaÏdé akce 8 pytlÛ plastového odpadu. 

■ Program na podporu kulturních akcí byl
zru‰en, stejnû tak byly Ústeck˘m krajem

zru‰eny i dotace na pofiízení vybavení pro
JSDH a na pofiízení techniky na údrÏbu ze-
lenû. Na v˘sledky ostatních Ïádostí je‰tû ãe-
káme. V dobû redakãní uzávûrky jsme se
dozvûdûli, Ïe dotace na rekonstrukci kuchy-
nû v M· byla úspû‰ná a dostaneme od Mi-
nisterstva financí 1,09 mil. Kã. I Ïádost o do-
taci na vefiejné osvûtlení v Rohatcích byla
úspû‰ná, od Ústeckého kraje máme pfiiklep-
nuto 350 tis. Kã.

■ Také jiÏ víme, Ïe mÛ-
Ïeme díky Diakonii Ka-
tastrophenhilfe obnovit
místní rozhlas v Hrob-
cích (jelikoÏ Rohatce
nejsou ohroÏeny po-
vodní, nelze zde grant

vyuÏít), pofiídit digitální povodÀov˘ plán
a také pofiídit záchrann˘ ãlun pro v˘jezdo-
vou jednotku. Projekt nám pfiinese vût‰í pfii-

pravenost na moÏnost velké vody nejen
tvorbou a ‰ífiením informaãních materiálÛ,
ale i 500 000 Kã na realizaci v˘‰e zmínû-
n˘ch protipovodÀov˘ch opatfiení.

■ Koronavirová krize
s sebou pfiinesla nejen
ru‰ení dotaãních titulÛ
Ústeck˘m krajem, ale

i úbytek penûz na vefiejnû prospû‰ná místa.
To jsme od Úfiadu práce dostali pfiidûleno
jen jedno. Díky dlouhodobé spolupráci
s Podfiipskou ‰kolou jsme získali dotované
pracovní místo na 3 roky v rámci projektu
„Program na podporu zamûstnatelnosti
dlouhodobû nezamûstnan˘ch obyvatel
z území MAS Podfiipsko“, reg. ã.
CZ.03.2.65/0.0/0.0/16_047/0015853, coÏ
se na vzhledu obce jistû projeví. Na údrÏbu
obce a vefiejné zelenû máme tedy pro leto‰-
ní sezónu dvû pracovní síly.
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P¤ÍSPùVKY SPOLUOBâANÒ

KRÁTKÉ ZPRÁVY

Odpadové hospodáfiství
Korokrize krom jiného pûknû zavafiila ce-

lému odpadovému hospodáfiství ‰iroko da-
leko. Hodnû lidí doma znamená hodnû od-
padkÛ, hodnû ãasu na generální úklid
a hodnû vyhozen˘ch vûcí. Také zavfiené ob-
chody a tím pádem spousta nákupÛ realizo-
van˘ch on-line znamená spousty krabic
a plastÛ.. KdyÏ k tomu pfiiãteme i hofiící
skládku a nemoÏnost vyváÏet tam odpad,
nastává katastrofa. Není to jen problém na‰í
obce, je to problém celoplo‰n˘. A jak z toho
ven? V rámci moÏností pfiislíbila svozová
spoleãnost ãastûj‰í frekvenci v˘vozÛ tfiídû-
ného odpadu, ale úplnû nejlep‰í by bylo
snaÏit se SNÍÎIT mnoÏství vyprodukované-
ho odpadu obecnû. ZváÏit nákup vûcí „jen
tak“. Nakupovat lze i bezobalovû, ale není to
úplnû jednoduché a ne pro v‰echny moÏné.
Je dobré zaãít chodit na nákupy s vlastní
ta‰kou, vlastní pytlíky na ovoce, zeleninu
a peãivo jsou dnes také bûÏné. Svaãiny
dávat do krabiãek, která se umyje, vodu
nosit ve své lahvi, moÏností je spousta
a kaÏd˘ u‰etfien˘ plastov˘ pytlík se poãítá! 

ZvaÏujeme systém adresného tfiídûní, ale
je tfieba zváÏit v‰echna pro a proti. V mnoha
obcích v okolí byl tento systém nedávno na-
staven, máme tedy moÏnost se nechat in-
spirovat a ãerpat ze zku‰eností jin˘ch. Od-
pady jsou pro nás velké téma, nechceme
zamofiovat planetu dal‰ími, ale najít optimál-

ní fie‰ení pro v‰echny není jednoduché, ob-
zvlá‰tû chceme-li najít fie‰ení, pfii kterém
bude ekologick˘ aspekt v rovnováze s tím
ekonomick˘m. V‰echny dobré podnûty
a pfiíklady dobré praxe vítáme!

Od 1. 1. 2020 nám Zákon ã. 185/2001
Sb., o odpadech, ve znûní pozdûj‰ích pfied-
pisÛ a Vyhlá‰ka ã. 321/2014 Sb., o rozsahu
a zpÛsobu zaji‰tûní oddûleného soustfieìo-
vání sloÏek komunálních odpadÛ ukládá po-
vinnost obcím umoÏnit obãanÛm tfiídûní jed-
l˘ch olejÛ a tukÛ. V obou ãástech na‰í obce
byly v lednu pfiistaveny popelnice, do kte-
r˘ch mÛÏete pouÏité jedlé tuky a oleje vyho-

dit. V Hrobcích je to v ulici NádraÏní, v Ro-
hatcích U Bytovek. DÛleÏité ale je, abyste je
vyhazovali pfielité do plastov˘ch lahví, které
neteãou, jinak dojde k zneãi‰tûní celé nádo-
by a pfii jejím vyprazdÀování i k zneãi‰tûní
okolí. A to nikdo nechce, Ïe ne?

Moc dobfie víme, Ïe nám v obci Ïijí rodiny,
které s sebou na procházky berou pytle
a cestou sbírají odpad ve ‰karpách a v‰ude
tam, kde nemá co dûlat. Moc si toho váÏíme
a dûkujeme!

A na závûr Ïádám ty, ktefií pofiád nûco
nûkam odkládají, kde to nemá co dûlat, aby
si uvûdomili, Ïe zamûstnanci obce tu nejsou
od toho, aby po nûkom uklízeli odpadky
a tfiídili za nû. To je povinností kaÏdého
z nás! KH

Co si budeme povídat, Ïijeme v dobû pla-
stové, ale proã? AÈ jsme sebevíc BIO, EKO
a bÛh ví co je‰tû, plastu se dneska prostû
nevyhneme. K zamy‰lení nad plasty mû pfii-
vedl jeden nevinn˘ nákup. Mûla jsem nûjaké
pochÛzky s taÈkou a ten dostal chuÈ na chle-
bíãek. Dostal ode mû pfiedná‰ku o majoné-
ze, bílé mouce a v‰ech moÏn˘ch hnusech,
a Ïe je prase. Byla jsem na sebe hrdá, jak
jsem to otci nadala. Celou cestu do obcho-
du jsem si fiíkala, Ïe jsem se mu jednou v Ïi-
votû postavila. KdyÏ jsem prodavaãce na-
diktovala poãet a druh chlebíãkÛ, úplnû jsem
v jejím pohledu sly‰ela tu samou pfiedná‰ku,
kterou dostal taÈka. Jen s tím rozdílem, Ïe
teì jsem je kupovala, teì jsem to prase byla
já. Hned po mém odchodu mi do‰lo, co
vlastnû nesu v ruce. Ne chlebíãky, ne majo-
nézu, ne bílou mouku, ale plastovou krabici
o rozmûrech 30 x 40 cm v níÏ se krãilo ‰est

seschl˘ch chudákÛ. I jim nejspí‰ bylo trapnû
za to, v ãem jsou. Soudím to podle mírnû na-
Ïloutlé majolky a svra‰tûlého ãela papriky.

V tu chvíli se nad plastem opravdu za-
myslíte a udûlá se vám smutno. Kde je ona
únosná a celkem potfiebná míra pouÏití pla-
stu? Kam se podûl uma‰tûn˘ papír od chle-
bíãkÛ, kter˘ si pamatuji z dûtství? Tím, Ïe
jich na tácku bylo nahÀácáno na sobû ‰est,
byly nejlep‰í ty z prostfiedka, byly totiÏ na-
mazan˘ z obou stran. Proã máme v regá-
lech zabalenou kaÏdou papriku zvlá‰È v ige-
litu? Proã si mám kupovat oloupan˘, igeli-
tem obalen˘ banán, oloupan˘ pomeranã
v plastové krabiãce? Opravdu má tento sor-
timent svoji cílovou skupinu? To uÏ si lidi ne-
dávají ovoce do mísy na stÛl? PROâ?

A teì váÏnû. V‰ichni se uãíme jako jedin-
ci s plasty bojovat a myslím, Ïe docela ús-
pû‰nû. Soudím podle toho, Ïe u nás popel-

nice na tfiídûn˘ odpad neustále pfietékají.
ALE. Proã nám v na‰em snaÏení pofiád
nûkdo podkopává nohy? Na jedné stranû
fietûzce a na druhé kdo? Politici? Proã tûm
fietûzcÛm toto prochází? VÏdyÈ stát pfiece
chce, abychom tfiídili. Toto v‰e fietûzcÛm
projde a nás stát trestá nesmysln˘mi poplat-
ky za komunál, a to i kdyÏ tfiídíme. Komuná-
lu mám málo a stejnû za odpad zaplatím pût
set milionÛ Eur za rok. Voser! Tfiídí‰?
Tumá‰, ber to jako pokutu!

I pfies to v‰echno, tfiídíme dobfie a tfiiìme
dál, má to smysl!

A na závûr jeden poznatek: brãka z tûsto-
vin jsou pecka vynález! Za prvé, pokud jich
pfii náv‰tûvách kaváren nasbíráte dost, bu-
dete mít obûd, sice asi nejdraÏ‰í v historii,
ale pfii kaÏdém soustu mÛÏete poãítat, kolik
jste u‰etfiili plastov˘ch brãek a za druhé:
mÛÏete ho ÏuÏlat cel˘ den, to se vám s pla-
stov˘m dûlat nechce. Slunce v du‰i a tfiiìme
odpad.                             Hanka ·avelová

PLASTY, zase plasty, v‰ude plasty...

■ V polovinû bfiezna jsme pofiídili ozo-
nov˘ generátor, kter˘m ãlenové v˘jezdové
jednotky dezinfikují vnitfiní prostory, kde se
koncentruje více osob. Dezinfekcí pravidel-
nû procházela po‰ta, obecní úfiad a obchod,
a pfiijdou na fiadu i prostory, které byly
v dobû nouzového stavu uzavfiené.

■ Poslední bfieznovou stfiedu jsme se

pfiipojili k celostátní iniciativû Není nutno
nezpívat a z obecního rozhlasu pustili ZdeÀ-
ka Svûráka a jeho Není nutno... Zpívali jste
také?

■ Po‰ta, která se v dobû nouzového
stavu doãkala dûlící stûny, funguje v Hrob-
cích jiÏ od ledna a nás moc tû‰í, Ïe se po‰-
tovní sluÏby do na‰í obce vrátily. Otevírací

doba je pondûlí aÏ pátek 10:30 - 13:30,
14:30 - 17:00.

■ Proã se 26. 5. vyvû‰ovaly po celé
zemi smuteãní ãerné vlajky? Zástupci
obcí a krajÛ se tak zapojili do tichého pro-
testu. Stát totiÏ bez jakékoliv komunikace
s kraji a obcemi pfiipravil samosprávy o zá-

(Pokraãování na následující stranû)
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■ Na zaãátku roku se Obecní úfiad, ha-
siãárna i obû knihovny doãkaly smalto-
van˘ch cedulí. A na v‰ech hfii‰tích pfiibyly
aktualizované a snad nezniãitelné provozní
fiády. Dal‰í cedule jsou pfiipravené ke kame-
rám a ke vjezdÛm do obou ãástí obce.

■ Doãkaly se i mladé lípy a byl na nich
proveden základ pro hlavov˘ fiez, aby nám
pasovaly do alejí.

sadní pfiíjmy do jejich rozpoãtÛ. DÛsledky
krize a zákon o kompenzaãním bonusu pro
Hrobce pfiedstavuje mínus 1,8 mil.

■ Pfied krizí se stihlo sejít spoustu
dobrovolníkÛ, ktefií pomohli s pfiestûhová-
ním hrobecké knihovny do 1. patra KD
Hrobce poté, co byla v prostoru poloÏena
nová podlaha. Knihovna má koneãnû dÛ-
stojn˘ prostor, kam se vejdou v‰ichni ãtená-
fii a my se moc tû‰íme na záfií, kdy se kni-
hovna otevfie vefiejnosti. 

■ Krásn˘m v˘hledem od kfiíÏku na umrlãí cestû z Rohatec se mÛÏete kochat na
nové laviãce. Dûkujeme panu Melenovi nejen za nápad a realizaci, ale i za celou pohád-
kovou cestu.

■ Leto‰ní, loÀské i to pfiedloÀské
sucho je alarmující. Ale co s tím? Musíme
se pfiizpÛsobit. Vytvofiit adaptaãní plán, sna-
Ïit se maximum vody, která spadne z nebe,
nechat zasáknout a neposílat ji do Labe...
Sázet stromy, stavût zelené stfiechy, budo-
vat zasakovací prÛlehy i de‰Èové záhony.
Nesekat trávu tak nízko a nûkterou nesekat
vÛbec. Krom toho, Ïe se neusu‰í, tak i vy-
kvete a nabídne tak útoãi‰tû pro mnoho mo-
t˘lÛ, broukÛ a dal‰ího hmyzu.
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Paní starostko Katefiino Hlaváãová,
paní místostarostko Petro Pefiinová,
v pfiíloze zasíláme ke zvefiejnûní v pfií‰tím vydání Hro-

becké vlny sdûlení do periodického tisku územního sa-
mosprávného celku (tj. na‰í obce), vyjadfiující názory
ãlenÛ zastupitelstva, a to na základû níÏe uvedeného §
4a Tiskového zákona.

Dovolujeme si Vás pfiedem upozornit, Ïe v pfiípadû ne-
zvefiejnûní uveden˘ch dvou sdûlení dvou ãlenÛ zastupi-
telstva, paní zastupitelky Lucie KfiíÏové a pana zastupite-
le EvÏena Martínka, v Hrobecké vlnû budeme nuceni
zváÏit podání pfiíslu‰né Ïaloby k soudu.

S pozdravem
EvÏen Martínek, zastupitel obce Hrobce
Lucie KfiíÏová, zastupitelka obce Hrobce

§ 4a

Sdûlení v periodickém tisku územního 
samosprávného celku

Vydavatel periodického tisku územního samosprávné-
ho celku je povinen poskytovat objektivní a vyváÏené in-
formace o územním samosprávném celku a poskytnout
pfiimûfien˘ prostor pro uvefiejnûní sdûlení, které vyjadfiuje
názory ãlenÛ zastupitelstva územního samosprávného
celku, t˘kající se tohoto územního samosprávného celku.

SDùLENÍ ZASTUPITELÒ DO HROBECKÉ VLNY
·KODA NA OBECNÍM Ú¤ADU ZA TÉMù¤ âTVRT
MILIONU KORUN

Na Obecním úfiadû vytekla zbyteãnû do odpadu
bûhem roku 2019 voda za 255 tisíc Kã z dÛvodu pfie-
hlédnutí závady na pojistném ventilu bojleru. Obec tak
musí splácet neplánovan˘ dluh, kter˘ zatíÏí rozpoãet roku
2019 a 2020. Starostka Katefiina Hlaváãová odmítla za-
fiadit tuto ‰kodní událost jako bod do zvefiejnûného pro-
gramu zasedání zastupitelstva v lednu/únoru 2020, o coÏ
jsme jí písemnû Ïádali, a nezafiadila ho ani do zvefiejnû-
ného programu zasedání zastupitelstva v bfieznu 2020.
Teprve na Ïádost na‰í zastupitelky, Lucie KfiíÏové, píse-
mnû starostka udala jako vysvûtlení, Ïe o existenci boj-
leru „nemûla tu‰ení“ ona, ani zamûstnanec úfiadu odpo-
vûdn˘ za údrÏbu, Miloslav ¤ípa, a Ïe tento bojler údajnû
nechal instalovat je‰tû b˘val˘ starosta Lubo‰ Matek (sta-
rostou v letech 2010-2014). Starostka dále vysvûtlila
‰kodu tím, Ïe jí bojler nebyl „pfiedán“ pfiedchozím mís-
tostarostou Petrem KfiíÏem. Na základû zákona o obcích
má starostka povinnost se fiádnû starat o majetek obce
a fiádnû hospodafiit s finanãními prostfiedky obce, její odÛ-
vodnûní povaÏujeme za bezpfiedmûtná, jelikoÏ mûla do-
statek ãasu vzhledem k tomu, Ïe je uvolnûnou starost-
kou „na pln˘ úvazek“ seznámit se s ve‰ker˘m majetkem
obce a jeho infrastrukturami.

ZACHRÁNILI JSME PO·TU S BEZPEâN¯M 
P¤ÍSTUPEM

Zastupitelé odmítli na zasedání zastupitelstva v listo-
padu 2019 písemn˘ návrh starostky Katefiiny Hlaváãové
pfiemístit po‰tu Partner do soukromého prÛmyslového
areálu Osan a odmítla také její návrh soukromému pro-
vozovateli po‰ty pfiispívat 40 tisíc Kã roãnû na nájem
z obecního rozpoãtu. Proti návrhÛm starostky vystoupil
zastupitel na‰eho sdruÏení, EvÏen Martínek, z dÛvodu
nevhodnosti pfiístupu na po‰tu, kdy by zejména star‰í ob-
ãany a matky s koãárky ohroÏovaly do areálu vjíÏdûjící
nákladní auta a kamiony. Dále poukázal na nehospodár-
nost návrhu pfiispívat soukromému provozovateli po‰ty
na nájem prostor v prÛmyslovém areálu Osan z obecní-
ho rozpoãtu, jelikoÏ obec vlastní fiadu nevyuÏit˘ch míst-
ností v kulturním domû a v zateplené budovû u fotbalo-
vého hfii‰tû, do kter˘ch obec investovala v posledních le-
tech miliony korun na rekonstrukce. Po rozpravû zastu-
pitelé schválili umístûní po‰ty do místnosti knihovny na

Obecním úfiadu a o pfiestûhování knihovny z Obecního
úfiadu do I. patra Kulturního domu.

PROBLEMATICK¯ NÁVRH ROZPOâTU 
NA ROK 2020

Na‰i zastupitelé KfiíÏová a Martínek hlasovali proti ná-
vrhu starostky na rozpoãet na rok 2020, kter˘ tak nebyl
v prosinci 2019 schválen a byl schválen aÏ druh˘ návrh
rozpoãtu aÏ v únoru 2020 se zmûnami, které si prosadi-
li zastupitelé. Hlavními dÛvody, proã jsme nepodpofiili
návrh rozpoãtu, byla nízká úroveÀ investic zejména do
infrastruktury obce (chodníky, osvûtlení) a kontraverzní
návrhy starostky na demontáÏ a opûtovnou montáÏ
fiádnû stavebnû zkolaudovaného nástupi‰tû bezbariérové
autobusové zastávky v Hrobcích ve v˘‰i 160-200 tis.,
dále neefektivní investice do oprav asfaltu v ulici Pod
Bulfem ve v˘‰i 270 tis. Kã, kde chybí v celé ‰ífii vrstva
hladkého asfaltu, a nekoncepãní návrh vyasfaltovat ulici
Krátká za 130 tis. Kã bez doloÏení dostaãující podloÏní
vrstvy kameniva pro vjezd strojÛ a nákladních aut do
tamního areálu. Na‰e návrhy zmûn rozpoãtu, aÏ na vy-
jmutí demontáÏe zastávky, nebyly zastupiteli sdruÏení
paní starostky a zastupitelem ·umanem schváleny. Pro-
blém není v zastávce, ale v pfiístupu dopravního podniku
a jeho nûkter˘ch fiidiãÛ. V˘‰e zastávky odpovídá poÏa-
davkÛm na bezbariérov˘ vstup na podlahu bezbariérové-
ho autobusu, proto nelze nástupi‰tû sniÏovat, jak navrhu-
je starostka, protoÏe dotace na chodníky byla podmínûna
bezbariérov˘m nástupi‰tûm. Dal‰í problém pro nás pfied-
stavoval návrh na poloÏení vinylové podlahy v cenû cca
100 tis. Kã v I. patfie Kulturního domu, protoÏe starostka
se zastupiteli a obãany pfiedem neprojednala koncepci
dal‰ího vyuÏití tfií místností I. patra KD, které zaãala bez
schválení zastupitelstvem rekonstruovat s v˘hledem ko-
laudace, a nepfiedloÏila zastupitelstvu celkov˘ rozpoãet
na rekonstrukci I. patra KD vãetnû návrhu na zateplení
a ekologicky ‰etrné vytápûní prostoru, jelikoÏ souãasné tfii
pfiímotopy pokládáme za krajnû nehospodárn˘ zdroj tepla.
Dal‰ími dÛvody bylo to, Ïe starostka a její zastupitelé ëu-
ri‰ová a místostarostka Pefiinová vãetnû zastupitele ·u-
mana odmítli závazné termíny pro pfiípravu a realizaci v˘-
stavby chodníkÛ v Hrobcích, zejména chybûjícího chodní-
ku k autobusové zastávce od RohatcÛ, a dal‰ím dÛvodem
bylo, Ïe starostka nepfiedloÏila zastupitelÛm ani po pÛl
roce dokumenty dokládající jí pfiedloÏené návrhy na do-
pravnû bezpeãnostní opatfiení v obci.

DOâKAJÍ SE ROHATCE VE¤EJNÉHO OSVùTLENÍ?
JiÏ bezmála rok a pÛl starostka Katefiina Hlaváãová

uvádí zastupitelÛm a obãanÛm rÛzné dÛvody pro odloÏe-
ní projektu vefiejného osvûtlení v Rohatcích za cca 3,6
mil. Kã, rÛzné mûnící se roky zahájení v˘stavby a rÛzné
ústní pfiísliby od starostky obce, aniÏ by pfiedloÏila jedin˘
písemn˘ dokument, kter˘ by dokládal aktivitu starostky
k závaznému posunu smûrem k realizaci projektu. Po-
slední ústní sdûlení starostky zastupitelÛm na poradû
v prosinci 2019 bylo, Ïe projekt mÛÏe b˘t zahájen prak-
ticky ihned, jelikoÏ má od spoleãnosti RETE pfiislíben
pfiíspûvek na v˘kopové práce ve v˘‰i pÛl milionu aÏ jed-
noho milionu Kã a pfiidûlení dotace na v˘mûnu lamp je
témûfi jisté. Vzhledem k tomu, Ïe se starostka vyh˘bá ja-
k˘mkoli závazn˘m termínÛm, navrhli jsme na zasedání
zastupitelstva v únoru 2020 usnesení, podle kterého má
starostka pfiedloÏit návrh písemné dohody obce s firmou
RETE na zasedání zastupitelstva v dubnu 2020. Ná‰
návrh zastupitelstvo schválilo.

OPOÎDùNÁ V¯MùNA ZATÉKAJÍCÍ ST¤ECHY 
KABIN U H¤I·Tù

Po té, co na‰i zastupitelé Petr KfiíÏ a Lucie KfiíÏová zji-
stili koncem ãervence 2019, Ïe starostka Hlaváãová
dosud neopravila zatékající stfiechu v objektu kabin u fot-

balového hfii‰tû v Hrobcích, ale místo toho pí‰e ve Vlnû
koncem ãervence 2019, Ïe jde o natolik závaÏné zaté-
kání, které pfiedstavuje „v pfiípadû vût‰ích de‰ÈÛ i prova-
lení sádrokartonov˘ch stropÛ a moÏnost ohroÏení nejen
majetku obce, ale hlavnû ÏivotÛ, kdy kabiny vyuÏívají ze-
jména hasiãi pfii tréninku dûtí“, poÏádali o svolání zase-
dání zastupitelstva na konec srpna 2019, které starostka
nemûla v úmyslu po dobu tfií mûsícÛ svolat, a podpofiili
jsme na nûm usnesení, kter˘m zastupitelé starostce ulo-
Ïili stfiechu kabin vymûnit na základû vefiejné soutûÏe.
Na dotaz pana Martínka na zasedání zastupitelstva, proã
starostka po dobu deseti mûsícÛ od listopadu 2018 ne-
dala dvû místa v ondulinové stfie‰e opravit, odpovûdûla,
Ïe si myslela, Ïe „nebude pr‰et“. Na zasedání zastupi-
telstva v fiíjnu 2019 pak starostka Hlaváãová vefiejnû ob-
vinila na‰eho zastupitele Martínka, Ïe vstoupil do objek-
tu kabin bez jejího svolení, pfiiãemÏ bylo vzápûtí proká-
záno, Ïe tam byl za doprovodu a se svolením místosta-
rostky Pefiinové, aby si nafotil závaÏnost zatékání v ka-
binách. Nakonec byla stfiecha vymûnûna poãátkem pro-
since 2019 na základû v˘bûrového fiízení za cenu cca pÛl
milionu Kã, coÏ na‰i zastupitelé podpofiili, aby tak byl na-
praven co nejdfiíve stav pfiedchozí neãinnosti starostky.

OBYTNÁ ZÓNA POD BULFEM P¤I·LA O ZNAâKU
OMEZUJÍCÍ RYCHLOST

V ulici Pod Bulfem starostka Hlaváãová zaãátkem záfií
2019 nechala odstranit znaãku „Obytná zóna“, aniÏ by
o tom bezprostfiednû informovala místní obãany, coÏ do-
konce odmítla udûlat na v˘slovn˘ návrh na‰ich zastupi-
telÛ, kter˘ pfiedloÏili na zasedání v fiíjnu 2019. Místo toho
zvefiejnila ve Vlnû aÏ koncem prosince 2019 svoji znaã-
nû zkreslenou informaci, Ïe znaãku vymûnila z dÛvodu
pfiipomínek zastupitele Martínka, kterou tímto uvádíme na
pravou míru: Na‰i zastupitelé Petr KfiíÏ a Lucie KfiíÏová
navrhli na jimi svolaném zasedání zastupitelstva v srpnu
2019, aby za znaãku „Obytná zóna“ v ulici Pod Bulfem
byla umístûna znaãka omezující rychlost na 20
km/h v rámci celé fiady na‰ich dal‰ích návrhÛ na do-
pravnû bezpeãnostní prvky v celé obci (radary, znaãky,
zrcadla, retardéry, pfiechody, plné ãáry, omezení rychlos-
ti atd.), protoÏe zejména cizí fiidiãi napfi. doruãovatelsk˘ch
dodávek zde nerespektují to, Ïe znaãka Obytná zóna
omezuje rychlost na 20 km/h a povoluje hru dûtí na vo-
zovce, coÏ fiada fiidiãÛ nezná. Nûkolik dní po zasedání
starostka o své vÛli bez informování zastupitelÛ a místních
obãanÛ nechala znaãku odstranit s odÛvodnûním, Ïe
obytná zóna je v ulici Pod Bulfem neoprávnûnû, jelikoÏ
v ní chybí znaãka „konec obytné zóny“ a dal‰í prvky, napfi.
vymezená parkovací místa, coÏ na dal‰ím zasedání za-
stupitelstva rozporoval zastupitel Lubo‰ Matek, kter˘ tvr-
dil, Ïe druhá znaãka oznaãující konec obytné zóny zde
kdysi byla a v‰e bylo fiádnû schváleno. KdyÏ navrhli na‰i
zastupitelé Martínek a KfiíÏová usnesení, aby starostka pí-
semnû bezprostfiednû upozornila obãany v ulici Pod Bul-
fem v cca 30 domech na to, z jakého dÛvodu byla znaã-
ka odstranûna a jaká nápravná opatfiení pfiipravuje, pfii
hlasování ná‰ návrh fakticky zamítli zastupitelé Hlaváão-
vá, ëuri‰ová, Pefiinová, ·uman (zdrÏeli se), proti na‰emu
návrhu hlasovali zastupitelé Matek a Erich. BohuÏel ne-
mÛÏeme takov˘ postup starostky a zastupitelÛ pokládat
za odpovûdn˘ s ohledem na bezpeãnost dûtí a matek,
ktefií doposud stfiedem této ulice jezdí s koãárky a hrají si
zde, a s ohledem na pro nû negativní právní dÛsledky pfii
uplatÀování od‰kodnûní za zpÛsobené trvalé zdravotní
následky po pfiípadném zranûní chodce vozidlem.

Na‰e tvrzení mÛÏeme doloÏit zvukov˘mi záznamy
a písemn˘mi doklady. Zasláno P. Pefiinové a K. Hlaváão-
vé do Hrobecké vlny 29. února 2020. Více na na‰í strán-
ce na Facebooku:

https://www.facebook.com/zdravejsi.hrobce.rohatce/
EVÎEN MARTÍNEK, 

zastupitel obce, sdruÏení 
„Za zdravûj‰í Hrobce a Rohatce, spoleãnû a férovû“

LUCIE K¤ÍÎOVÁ, 
zastupitelka obce, za sdruÏení 

„Za zdravûj‰í Hrobce a Rohatce, spoleãnû a férovû“

Vyjádfiení zastupitelÛ
Následující ãlánky nepro‰ly redakãní úpravou a nevyjadfiují názor redakce. 
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Z kroniky
■ Dne 15. bfiezna 1939 zaãalo temné ob-

dobí na‰í historie, období protektorátu âech
a Moravy. Bûhem okupace zemfielo v odbo-
ji na sto tisíc lidí.

Drsn˘ a mraziv˘ vítr a dé‰È byl vhodn˘m
rámcem k tomuto bídáckému zabrání okle‰-
tûné ãeskoslovenské republiky. BoÏe, jak to
bolelo, Ïe v tûch dnech jsme byli tak opu‰-
tûni a bezmocní.

■ Dne 16. bfiezna hostil PraÏsk˘ hrad
kancléfie Hitlera, jak by si byl kaÏd˘ poctiv˘
âech toho dne pfiál, aby radûji cel˘ hrad
vyletûl do povûtfií i s nenávidûn˘m kaprá-
lem.

■ Dne 25. kvûtna to bylo jiÏ 5 let, co jsme
slavili 900 let od první zmínky o obci Hrobce.
Velkolepé oslavy zapoãaly prÛvodem s máj-
kou pfies celou obec, uctûní památky pad-

l˘ch ve svûtov˘ch válkách a následoval fot-
bal a program se slavn˘mi osobnostmi. Cel˘
den byla pro náv‰tûvníky otevfiena v˘stava
Hrobce na fiece ãasu. K této pfiíleÏitosti rea-
lizaãní t˘m vytvofiil i broÏuru o historii na‰í

obce a také CD s fotografiemi od historic-
k˘ch aÏ po souãasnost (stále jsou k prodeji
na obecním úfiadu). Byla to úÏasná souhra
a pomoc v‰ech lidí, jak z Hrobec, tak i z Ro-
hatec. 

Jak to bylo pfied 75 lety
8. kvûten 2020 je velmi v˘znamn˘ den,

slavíme Den vítûzství. Je to jiÏ 75 let od
konce 2. svûtové války, 75 let, kdy mÛÏeme
Ïít v míru.

Pfiiná‰íme vám pfiepis z hrobecké kroniky,
jak konec války vypadal u nás.

5. 5. 1945 - Ve 3 hod v noci telefonicky
sdûleno ãetnick˘m stanicím, Ïe se od toho-
to dne úfiaduje pouze ãesky. Kolem 4 hod
raní pfii‰li do obce obãané ze sousedních
Rohatec, Îidovic a Libotenic s cílem zabrat
nûmecké sklady v „Calofrigu“. Narazili zde
v‰ak na odpor nûmecké osádky a tak ode‰li
zpût do sv˘ch domovÛ.

6. 5. 1945 - Nûmecká osádky opou‰tí „Ca-
lofrig“, do kterého pfiijelo znaãné mnoÏství
nákladních aut s ozbrojen˘mi vojáky SS.
Tito naloÏili auta cenn˘m materiálem a po-
travinami a opustili obec. S nimi odjel i veli-
tel skladu Bancat. Po jejich odjezdu dorazi-
la do obce dal‰í kolona NûmcÛ, tentokrát
pfiíslu‰níku Hitlerjugend a téÏ oni naplnili svá
vozidla rÛzn˘m materiálem, zanechali na
stfie‰e budovy váleãnou nûmeckou vlajku
a odjeli.

7. 5. 1945 - S nûmeckou osádkou Lufte-
waffenbau, kerá mûla Calofrig ve své sprá-
vû, odjela také znaãná ãást UkrajincÛ se
sv˘mi Ïenami a dûtmi, ktefií zde za války
pracovali. Nûktefií z nich v‰ak zÛstali v obci
a po skonãení revoluãních a váleãn˘ch dní
se zde oÏenili a vdaly.

8. 5. 1945 - B˘valí vojáci z fiad obãanÛ
obce utvofiili 2 druÏstva za velení Kazimíra
Klementa a v továrnû Silvestra Klementa
mají stráÏnici. Pfievzali nûmecké sklady pod
ochranu a konají zde stráÏní sluÏby, aby ne-
docházelo k rozkrádání majetku, kterého
zde po Nûmcích zbylo je‰tû znaãné mnoÏ-
ství. Tuto sluÏbu konají s nûkolikaãlennou
partyzánskou skupinou „Korzár“, která pfii-
stála v lese u Ole‰ka jako v˘sadek.

Nûkolik dní byli ubytováni u pana ·kutha-
na v Libotenicích a pozdûji u Silvestra Kle-
menta továrníka v Hrobcích ve skleníku na
zahradû za továrnou, kam dopadlo pfii nále-

tu havarované letadlo.
V tuto dobu jiÏ projíÏdí po hlavní silnici

tanky Rudé armády, která spûchá na pomoc
PraÏskému povstání. Rozprá‰ení nûmeãtí
vojáci se snaÏí rÛzn˘mi cestami dostat na
západ k AmeriãanÛm, protoÏe mají hrÛzu ze
sovûtsk˘ch vojákÛ. V obci bylo zadrÏeno 5
nûm.vojákÛ, ktefií se vydávali za ‰ífáky, ale
pfii jejich prohlídce bylo zji‰tûno, Ïe jsou to
ãlenové SS a byli partyzány popraveni. Bylo
zadrÏeno 11 SSmanÛ v lesích u Libotenic
pfii akci, kde byl jimi postfielen jeden obãan
Libotenic do nohy. Byli také popraveni.

9. 5. 1945 - V dopoledních hodinách byla
bombardována Ameriãany sousední Roud-
nice n.L.. Na pravém bfiehu Labe stála kolo-
na nûmeck˘ch vozidel, bomby v‰ak místo
na tuto kolonu dopadly na mûsto, kde bylo
rozbofieno nûkolik obytn˘ch domÛ a 23 ob-
ãanÛ bylo zabito. (pozn. redakce - Roudnici
ve skuteãnosti bombardovala druhá letecká
armáda SovûtÛ pod vedením pluk. Fjorda
Doby‰e)

10. 5. 1945 - V 1 hodinu odpoledne pro-
jíÏdí první sovûtské taky Hrobce po silnici
z Rohatec do Îidovic. Hrobeãtí obãané je ví-

tali s velk˘m nad‰ením a kyticemi ‰efiíkÛ.
Kolem 4 hod odpolední dorazilo do obce
motodûlostfielectvo ráÏe 10 cm s dostfielem
12 km a utábofiilo se na volném prostranství
u kapliãky u Labe.

11. 5. 1945 - Do obce dorazila pûchota
sovût. armády a usadila se v okolních lesích
na „Horkách“ a v Havránkovém lese, kde si
vybudovali zemljanky.

12. 5. 1945 - Na místním obyvatelstvu je
jiÏ patrná únava z pfiede‰l˘ch, uplynul˘ch
nocí, revoluãní nad‰ení pomalu opadává
a ani rusk˘ voják není jiÏ tak vzácn˘m hos-
tem, neboÈ si obãané jiÏ na jejich pobyt zvy-
kli.

13. 5. 1945 - Vût‰ina sovûtského vojska
opustila v dopoledních hodinách obec. Po-
zÛstatky váleãného materiálu vãetnû mot.
vozidel se soustfieìuje do továrny Silvestra
Klementa. Opu‰tûné konû jsou odvádûni do
Roudnice n.L. na sportovní stadion. Hrobeã-
tí rolníci nemají o tato zvífiata zájem z dÛvo-
du nedostatku krmiv.

Po cel˘ uplynul˘ t˘den vlají na domech
ãeskosl. vlajky, ke konci t˘dne pak i sovût-
ské vlajky.

15. 5. 1945 - Po 8. hod veãer odjíÏdí
z obce bojové trény a ve‰keré vojsko z okol-
ních lesÛ smûrem ku Praze.

Ilustraãní foto. Máte doma fotografie z období války?  Rádi je okopírumeme 
a uloÏíme v obecní kronice.
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(Pokraãování na následující stranû)

Pohádková knihovnice

■ Na jafie se knihovna pfiestûhovala do
kulturního domu, jaká to bude zmûna?

Tam to bude fajn. Ví‰, na tvofiení se nás
se‰lo tfieba i patnáct a nûkdo musel sedût
na chodbû. Nûkdy jsme byli i venku, spali
jsme ve stanu na hfii‰ti, na Andersena jsme
s dûtma házeli fla‰ku do Labe, odpovûì
nám nepfii‰la (smûje se). ZáleÏí, jak se se-
jdou dûti, teì se sem ale v‰ichni vejdeme.
Moc se mi líbí, Ïe tu máme dvû místnosti.
V první jsou knihy a v druhé, vût‰í, mÛÏou
probíhat rÛzné programy.
■ Není problém, Ïe to je v patfie?

KdyÏ jsme se stûhovali, tak mi dvû místní
paní o francouzsk˘ch holích povídaly „no
tak co, kdyÏ se tam nedobelháme, tak nám
to pfiinese‰ dolÛ, my si v hospodû dáme
kafe, vybereme si nûco a zase pÛjdem,
aspoÀ se dostaneme mezi lidi“, a to je skvû-
l˘. KníÏky nosím i domÛ a vût‰inou uÏ vím,
co kdo má rád.
■ Kdo dnes chodí do knihovny?

Hlavnû malé dûti a babãi, obãas tam za-
bloudí nûkdo z toho prostfiedka, z dospû-
l˘ch, ale mám pocit, Ïe ti dneska vÛbec ne-
ãtou. Star‰í generace ãte, protoÏe neumí
s technikou. Kdyby umûli, tak si myslím, Ïe
to také bude vypadat jinak. 
■ Myslí‰, Ïe dospûlí neãtou vÛbec, nebo
Ïe jen nechodí do knihovny. Není to spí‰
otázka penûz, kdy star‰í jsou zvyklí si
knihy pÛjãovat a mlad‰í si je klidnû
koupí?

To nevím. MoÏná, Ïe i pouÏívají ãteãky.
I tak si ale kníÏku do ruky veãer vezme má-
lokdo, kdyÏ pracují od nevidím do nevidím,
plácnou sebou a jsou rádi, Ïe mají klid.
Vidím to i podle sebe. Ale já musím, kdyÏ si
zalezu, tak si tu kníÏku kaÏd˘ den vezmu.
■ A jak jsou na tom dûti?

Klesá náv‰tûvnost, proto knihovny zaãaly
dûlat tvofiivé dílny. Dûti mají „bed˘nky“ a ne-
mají potfiebu si ãíst. Mají tu potfiebu ve ‰kole,
kdyÏ plní ãtenáfisk˘ deník.
■ Co tebe pfiivedlo ke kníÏkám?

KdyÏ jsem chodila do ‰koly, tak jsem mûla
dûsn˘ problém se ãtením. Dfiív se to nepo-
jmenovávalo, buì jsi umûla ãíst, nebo neu-
mûla, ale já byla dyslektik jako noha. KdyÏ
jsme ãetli na rychlost, tak jsem byla vÏdycky
poslední. Moje máma si se mnou ale den-
nodennû ãetla, hlavnû básniãky, jsou krátké,
r˘mují se a doteì je mám ráda. 
■ Pofiád tû baví, co sis zamilovala uÏ jako
malé dítû.

Je to asi i mou babiãkou, hodnû nám
ãetla, vyprávûla, zpívala a já s dûtma také
pofiád zpívám. Ráno s tím ve ‰kole zaãíná-
me, pÛl hodiny cviãíme a potom zpíváme
a tanãíme. 
■ Kde uãí‰?

Základní ‰kola praktická a speciální
v Roudnici. Ta speciálka, kde uãím, je je‰tû
o level níÏ. Na praktick˘ jsme si s klukama
kaÏd˘ mûsíc nastudovali pohádku a hráli
jsme ji pro men‰í dûti. Dûlali jsme si masky,
kulisy... Nauãili se u toho mluvit, vystupovat,
nestydût se. To mi chybí, protoÏe to s dûtma
ze speciálky dûlat nemÛÏu. Ony nemluví,
tam bychom mohli leda pantomimu. 
■ Jak dlouho tam uãí‰? 

váÏí toho, co má.
■ Jak jsi se k tomu vÛbec dostala?

V roce 2000 jsem promovala na vej‰ce,
kterou jsem dûlala kvÛli logopedii. Byla vy-
hlá‰ená speciální pedagogika ve spojení
s obecnou ‰kolou, tak jsem na ni ‰la. Ta
práce mi nevadí, jsou to prostû jen jiné dûti.
Právû dûti mû baví - uÏ od zaãátku ke mnû
chodily do knihovny dûti na logopedii, kterou
dûlám uÏ od peìáku. Tehdy jsem byla na
kurzu u primáfie foniatrie Tome‰e v Ústí na
Labem a dneska jsem logopedick˘ asistent.
■ Co to znamená?

Mohu napfiíklad doporuãit odklad první
tfiídy, ale rozhodnout mÛÏe jen specialista.
Napravuju ‰i‰lání, patlání,... Logopedie není
jen ale o tom, ale i o mluvení ve vûtách, vy-
pravování,...
■ To je spojené s tv˘m ãtením.

Ano, to je právû ono. 
■ Logopedii dûlá‰ jen v Hrobcích?

DOPORUâENÍ KNÍÎEK PRO DùTI:
• Klasické pohádky
• Malá ãarodûjnice
• Modr˘ kocourek

AUTOR: KARINA KRATOCHVÍLOVÁ

VùRA JABOROVÁ (*1957) patfií mezi opravdové starousedlíky. Nejen, Ïe tu i její
pfiedci (jejími rodiãe jsou manÏelé Fujerovi) Ïili od nepamûti, ona sama je v obci navíc
od útlého vûku aktivní. O místní knihovnu se stará od sv˘ch 15 let, vloni za svou práci
získala ocenûní a rozhodnû nemá v plánu pfiestat.

24 let jsem byla v matefiince a tady uãím
uÏ 18 let. Ode‰la jsem do dÛchodu a pak
jsem zase naskoãila na zástup, takÏe teì uÏ
dva roky pfiesluhuju, neÏ se holka vrátí
z matefiské. V ãervnu tak opravdu konãím.
Musím se taky postarat o rodiãe a tû‰ím se
na vnouãata. KdyÏ nejsem na zahradû, kte-
rou miluju, tak jsem s nima. Ono to hroznû
rychle utíká, dûti hroznû rychle stárnou.
KdyÏ vyrostou, uÏ nepotfiebují babiãku, mají
svoje kamarády, svoje zájmy. Ne, Ïe by to
bylo smutn˘, ale teì si uÏívám ty men‰í na
pln˘ pecky.
■ Kolik jich má‰? 

âtyfii, Klárce je 15, Ondrovi 12, Fanou‰o-
vi 3 a teì se narodila Just˘nka. Hlavní je, Ïe
jsou zdraví. KdyÏ dûlá ãlovûk s dûtma, jako
já, tak si zaãne zdraví hodnû váÏit. KdyÏ nû-
komu vadí, Ïe jeho dûti zlobí, tak fiíkám, Ïe
mÛÏe b˘t rád, Ïe mÛÏe zlobit. Ty dûti ve
‰kole zÛstanou celou dobu tam, kam je po-
sadí‰. Nehnou se, fieknou mÀau, béé,..
Nûkdy ani to ne. âlovûk si u toho opravdu

Pfii praktick˘ ‰kole mám poradnu, tady
v knihovnû to nemám oficiálnû, ale jen, Ïe
mû to baví. Prostû pfiijdou maminy a fieknou
„hele, potfiebovali bychom tohle a tohle.“
KdyÏ si myslím, Ïe je potfieba, tak zavoláme
do Litomûfiic, kde se na dûti podívají.
■ TakÏe cel˘ Ïivot uãí‰, dûlá‰ logopedii
i knihovnici.

No, a baví mû to. Ví‰, to jsou vûci, které
vydrÏí, protoÏe tû to baví. Zrovna tak, kdyÏ
jsem zaãala dûlat grafologii. Se‰li jsme se
parta lidí, která se scházíme furt. Udûlali
jsme si navíc jako nástavbu aplikovanou
psychologii. 
■ A pouÏívá‰ to i v bûÏném Ïivotû?

No jasnû. Koukám, jak kdo pí‰e... a otip-
nu si lidi (smûje se). Jestli seÏenu, s k˘m
tam jít, tak se pfiihlásím na univerzitu tfietí-
ho vûku. Kamarádka chodí na fyziku na
Matfyz a fiíká, Ïe to je dobr˘. Zkou‰ky tam
nejsou, jenom poslouchají a povídají si.
Láká mû to.
■ Nebude‰ se teì nudit, kdyÏ jde‰ do dÛ-
chodu?

Ne, urãitû ne, mám ta vnouãata. Jestli se
budu nudit, zaãnu vym˘‰let ptákoviny. Byla
jsem teì na konferenci o práci s dûtma do tfií
let vûku. Bylo to úÏasn˘, krásn˘. Miminka



â E R V E N  2 0 2 0 I N F O R M A C E  Z  D ù N Í  V  H R O B C Í C H  A  R O H AT C Í C H

/  11  /

pfiijdou do knihovny s maminkama, ãtou si,
zpívají,... Chtûlo by to trochu pfiizpÛsoben˘
prostory, aby tam v‰ude mohly dûti lézt
a seznamovat se tfieba s leporelama. Je‰tû
nevím, zda se do toho pustím. Ale moc se
mi ten nápad líbí a i proto uÏ nechci chodit
do práce. Zaujalo mû, Ïe v Chomutovû to
dûlají i formou divadla, pouÏívají u toho pro-
gramu maÀásky. 
■ Úplnû u toho zafií‰. 

No, fakt se mi to moc líbilo. MÛÏe to b˘t
i dopoledne, protoÏe s mal˘ma dûtma jsou
rodiãe doma. Pfiem˘‰lím i nad programy na-
opak pro ty star‰í, mÛÏeme tfieba dûlat spo-
leãné v˘lety a navíc máme lep‰í pfiístup do
kulturního domu. Místní seniofii také chodí
ãíst pohádky pfied spaním do rohatecké
‰kolky, ani jsem o tom nevûdûla, dokud si
jedna nepfii‰la kvÛli tomu pÛjãit pohádky. Za-
hajovala to paní DoleÏalová.
■ Jak je to s financováním knihovny?

Lidi za to nic neplatí, já jsem placená úfia-
dem a ten poskytuje i prostory. V˘pÛjãky
v knihovnû i ãlenství jsou také zdarma. Zfii-
zovatelem je obec, ale metodicky jsme pod
Litomûfiicema, které si hlídají kvalitu a také
nám kaÏdé tfii mûsíce vymûÀují ãást knih,
abychom mûli pofiád nûjaké nové. Moc ráda
bych podûkovala Petfie Pefiinové a starostce
za podporu v na‰em knihovnickém konání.
■ Co má‰ na knihách ráda?

Myslím, Ïe kníÏka bude pofiád. Technika
se pofiád mûní a bude zase nová, ale kníÏka
zÛstane. KdyÏ ji vezme‰ do ruky, otevfie‰ jí,
ona voní. KaÏdá voní jinak, je jiná na omak.
Miluju obrázky, asi jako dûti. Miluju, kdyÏ je
krásnû namalovaná, tfieba od Zmatlíkov˘
nebo od Müllera.
■ Jaké vlastnû ãte‰?

Já jsem pohádková (smûje se). Nesmí b˘t
morbidní, nemám ráda Grimmy. Mám ráda,
kdyÏ to hezky skonãí, vzali se a Ïili spolu aÏ
do smrti, tak to mám ráda. Ty klasick˘.
Velk˘, velk˘ prÛ‰vih je, Ïe ty dûti dneska je

neznají. Znají Spidermana, Supermana
a nevím, co v‰ecko, ale málokteré zná ty
klasické.
■ A teì jsi za tyto své aktivity dostala
i ocenûní Knihovnice Ústeckého kraje.

To bylo úÏasné, to se nedá popsat. Je to
pohlazení a uznání, Ïe tu práci dûlá‰ asi
dobfie. Neãekám Ïádné ovace, dûlám to
proto, Ïe to dûlám ráda. KdyÏ vidí‰, Ïe dûti
jsou spokojené a ptají se, kdy bude dal‰í,
a babãi ti fieknou, Ïe si dají v hospodû kafe

Ví‰, já kdyÏ nevidím ¤íp, tak jsem nemoc-
ná. KdyÏ se odnûkud vracím a zase ho
vidím, tak jsem nej‰Èastnûj‰í ãlovûk na
svûtû, protoÏe jsem zase doma. A nebo
Bulf. To jsou moje styãné body. 
■ To uÏ mi fiíkalo víc lidí, Ïe  kdyÏ je ãlo-
vûk z Podfiipska, tak je prostû z Podfiip-
ska.

Praotec âech nás tady zakofienil 
(smûje se).

Chcete dostávat informace o progra-
mu v knihovnû? Dejte nám vûdût!

Seznam nov˘ch kníÏek v knihovnû
najdete na webu obce.

Co se dûje v kapli
V‰ech svat˘ch?

Kaple V‰ech svat˘ch je pfiipravena na
dal‰í fázi úprav, letos se budou malovat
stûny a restaurovat podlaha, proto se musel
ve‰ker˘ inventáfi vystûhovat. O to se posta-
rali rohateãtí páni baráãníci, pan faráfi,
Honza âíÏek, Míla ¤ípa a pan ·u‰mák. Po
vystûhování nastoupili le‰enáfii a po nich
hned restaurátofii. UÏ teì je kaple krásná, aÏ
se tají dech. A co teprve po dokonãení. Tû-
‰íte se taky?

Zvelebuje se i bezprostfiední okolí kaple, krom Ïivého plotu, okrasn˘ch jabloní a odpad-
kového ko‰e se znakem obce pfiibyl i staronov˘ kfiíÏek, o jehoÏ obnovu se zaslouÏil Klub ro-
hateck˘ch baráãníkÛ. Pánové odvedli skvûlou práci, no posuìte sami.

K pfiíleÏitosti v˘roãí uplynutí 75 let od konce 2. svûtové války byla u nového kfiíÏku zasa-
zena dal‰í LÍPA SVOBODY.

INFORMACE PRO âTENÁ¤E
Po dohodû s metodiãkou knihoven Ústec-

kého kraje, na‰imi knihovnicemi a na zákla-
dû doporuãení Ústfiední knihovnické rady âR
jsou obû na‰e knihovny otevfieny od 1. 5.
2020 v omezeném reÏimu. Tzn., Ïe ãtenáfii
kontaktují svou knihovnici telefonicky a do-
mluví si osobní pfiedání knih. Ty po pfieãtení
vrátí v igelitové ta‰ce zpût knihovnicím, knihy
se poté odloÏí do karantény a podstoupí dez-
infekci ozonov˘m generátorem. Knihovny se
v bûÏném reÏimu se v‰emi sv˘mi aktivitami
otevfiou 1. 9. 2020 (pokud nedojde ke zhor-
‰ení epidemiologické situace).

Spojení na na‰e milé a nejlep‰í knihovnice
Mgr. Vûra Jaborová, tel.: 604 933 256, 
e-mail: jabove@seznam.cz
Miloslava Kleiblová, tel.: 603 712 271, 
e-mail: milakleiblova@seznam.cz 

Odkaz na katalog knih mÛÏete najít na
webov˘ch stránkách obce. Kromû stál˘ch
knih si mÛÏete pÛjãit i knihu z tzv. v˘mûn-
n˘ch souborÛ. KaÏdé tfii mûsíce dostanou
na‰e knihovny ãtyfii obfií ta‰ky nov˘ch knih,
které po tfiech mûsících putují do jiné kni-
hovny a do na‰ich knihoven nové ãtyfii ta‰ky
knih. PÛjãit si tak mÛÏete i úplné novinky!
Obsah v˘mûnného souboru lze ovlivnit,
takÏe pokud pasete po nûjaké kniÏní speci-
alitû, tak neváhejte kontaktovat na‰e kni-
hovnice.

a ty jim k tomu pfiinese‰ kníÏku, tak co si
mÛÏe‰ víc pfiát? Nejprve jsem se ale bránila
a uvrtaly mû do toho holky. Nevûdûla jsem,
zda na to ocenûní dosáhnu, ale pak jsem vi-
dûla, Ïe to je právû za práci s lidma... asi jsi
si uÏ v‰imla, Ïe kdyÏ se tu nûco dûje, tak jde
vÏdy stejná parta?
■ Jasnû.

A takhle jsme to mûli, kdyÏ jsem mûla
malé dûti. Bylo nás asi pût, a kdyÏ byla bri-
gáda, dûti ‰ly s náma a vyblbly se. Pfied Vá-
noci jsme obcházely babiãky a maminky,
které ‰trykovaly a v kulturním domû jsme
mûly v˘stavu. Mûly jsme i burzu,... dneska
je to sloÏitûj‰í. Lidé nemají potfiebu se set-
kávat. Starousedlíci vymírají a neÏ si mladí
najdou vazbu a nemají to jako bydli‰tû, ale
jako domov, tak to trvá.
■ Tady je pfieci hodnû starousedlíkÛ.

MoÏná, Ïe to beru tak, Ïe jak jsou parce-
ly, tak ty lidi nejsou moc viditelní, vÛbec je
neznám. KdyÏ se nûco dûlá, tak chodí pofiád
stejn˘ lidi a málokdy se chytne nûkdo nov˘.
■ Pfiem˘‰lela jsi nûkdy nad tím se odstû-
hovat a dûlat nûkde nûco jin˘ho?
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Probûhlé akce
Hasiãsk˘ ples

1. 2. 2020 - V Hrobcích se po sedmnácti letech opût konal Hasiã-
sk˘ ples. Na této akci spolupracovali SDH Hrobce a Obec Hrobce.
Dobr˘m znamením jiÏ bylo to, Ïe v‰echny vstupenky byly vyprodá-
ny. Po osmé hodinû ples spoleãnû zahájili Katefiina Hlaváãová a Ja-
roslav Jelínek. Pfii této pfiíleÏitosti pfiipomnûli leto‰ní v˘roãí 110 let
zaloÏení SDH v Hrobcích a Pavel Novák promítl video sloÏené z his-
torick˘ch i souãasn˘ch fotografií (video je moÏné shlédnout i na
YouTube). O pfiedtanãení se postaraly dva taneãní páry z taneãní
‰koly Tapos z Litomûfiic a poté uÏ se o zábavu staral Bíza Band.
Souãástí plesu byla také bohatá tombola, kde na úãastníky ãekaly
hodnotné ceny, mimo jiné i televizor, telefon ãi mikrovlnná trouba.
Vûfiíme, Ïe se v‰em ples líbil a pomohli jsme tak obnovit dlouhole-
tou tradici Hasiãského plesu. Velice dûkujeme sponzorÛm za vûcné
i finanãní dary, organizaãnímu t˘mu, SDH Hrobce a Obci Hrobce.

Ma‰karní se SváÈou
1. 2. 2020 - Letos se o zábavu pfii reji masek postaral SváÈa se

sv˘m dividlem. I kdyÏ to vypadalo, Ïe díky chfiipce hodnû dûtí zÛsta-
lo v post˘lkách, tak pfiece jen pfii‰lo dost dûtí, aby si mohly zasoutû-

Ïit, zatancovat a získat tak sladké odmûny. Dûti s rodiãi se na ma‰-
karní peãlivû pfiipravovali a tak k nám pfiibûhl mal˘ vlk ãi jednoroÏec,
byly zde princezny, beru‰ka, ãert, pirát, ninja, skfiítek i hasiã, dokon-
ce pfii‰la i Zloba. V‰echny dûti dostaly za soutûÏení i krásné masky
bonbóny. Velmi dûkujeme Valentov˘m za poskytnuté fotografie.

BUBU fóry a pfiíhody

Koncert do oken
8. 5. 2020 - Bûhem celorepublikového nouzového stavu probûhl

v Hrobcích a Rohatcích Koncert do oken ke Dni vítûzství. Pro radost
nám zahrál Podfiipsk˘ ÏesÈov˘ kvintet. Oslavili jsme tak 75 let od
konce 2. svûtové války a vûfiíme, Ïe Vás hudba trochu potû‰ila. Byli
jsme pfiíjemnû potû‰eni, kolik spoluobãanÛ bylo u oken ãi dokonce
tanãilo na hudbu, Ïe také pfii‰lo k pomníkÛm padl˘ch, aby si pfiipo-
mnûlo 75 let od konce 2. svûtové války. 

7. 3. 2020 - Byli jsme velmi
rádi, Ïe k nám pfiijela paní Zuza-
na Bubílková se sv˘m zábavn˘m
pofiadem BUBU fóry a pfiíhody.
Sál byl témûfi pln˘ a v‰ichni se
bavili pfiíhodami a ‰tiplav˘m hu-
morem paní Bubílkové. Dozvû-
dûli jsme se pár vtipn˘ch vûcí
o na‰ich politicích, o panu ·im-
kovi i pfiíhody s fanou‰ky. Na
závûr paní Bubílková, stejnû jako
v‰echny Ïeny v sále, dostala
krásnou kvûtinu. Po pofiadu si
v‰ichni mohli vzít fotografii
s podpisem a mohli si téÏ zakou-
pit krásné ‰perky, které vlastno-
ruãnû vyrábí paní Bubílková.
Rádi bychom podûkovali SDH
Hrobce za pomoc s ozvuãením
sálu a spolku Pro lep‰í budouc-
nost za darované kvûtiny.
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Dûkujeme spokojen˘m posluchaãÛm za poho‰tûní kapely a paní
ëuri‰ové za fotografie.

SváÈovo dividlo
16. 5. a 14. 6. 2020 - V dobû po nouzovém stavu pfiijel hrobecké

a rohatecké dûti potû‰it loutkovou pohádkou SváÈa se sv˘m divi-
dlem. Po dobû zákazÛ a nafiízení bylo potfieba alespoÀ na tváfiích
dûtí vykouzlit bezstarostn˘ smích, o coÏ se nám postaraly nejen po-
hádky Má‰a a tfii medvûdi a O tfiech prasátkách, ale zejména ãertík
Popleta s jeho popleten˘mi písniãkami.

Indiánské odpoledne
7. 6. 2020 - UÏ jste byli na náv‰tûvû u indiánÛ? V Hrobcích nás in-

diáni z indiánské vesniãky Rosehill nav‰tívili a ukázali nám jejich
zvyky a hudbu, zahráli nám divadlo o jejich Ïivotû, náv‰tûvû bíl˘ch
tváfií, lovu orla a bizona. V‰ichni jim pomáhali pfii zpûvu indiánsk˘ch
písní a zatanãili si Hadí tanec. 

Dûti si také mohly zasoutûÏit v indiánsk˘ch disciplínách jako je
stfiílení z luku na bizona, lovení ryb a namotávání Ïelviãek a vytvofii-
ly si indiánsk˘ náramek. 

Po pfiedstavení nám hasiãi z SDH Hrobce pomohli pfii opékání
bufitÛ, za coÏ jim moc dûkujeme.
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Zpráviãky ze ‰kolky
Zaãátek jara nám ve ‰kolce zpestfiila i nová v˘uková pomÛcka a to

programovatelná robotická hraãka vãelka Bee-bot - digitální interak-
tivní pomÛcka na rozvoj logického my‰lení, prostorové pfiedstavi-
vosti, plánování a pfiedmatematick˘ch dovedností. Na první pohled
si získala zájem dûtí a velmi rády s ní pracují. Zatím jsme zkou‰eli
hledat cestu po mûstû do rÛzn˘ch obchodÛ ãi institucí, nejprve si
fiekneme, kam chceme se vãelkou dojet a pak pomocí ‰ipek vyráÏí-
me správn˘mi smûry, uãíme se pravolevou orientaci a plánujeme
kolikrát musíme ‰ipku zmáãknout a kter˘m smûrem má vyrazit a jak
se má otáãet. Vãelka je jiÏ druhou v˘ukovou pomÛckou tohoto typu,
kterou máme, dûlá partnera interaktivní televizi, na které mohou dûti
hrát pexeso, zpívat si s hudebními podklady, poznávat zvuky zvífiat,

malovat prstem a uÏívat si mnoho dal‰ích podnûtn˘ch a zajímav˘ch
ãinností. VyuÏívají-li dûti interaktivní technologie jiÏ v pfied‰kolním
vûku, dobfie se adaptují na nástroje a aktivity, které je ãekají po ná-
stupu do ‰koly. To mÛÏe zmírnit stres a usnadnit pfiechod do první
tfiídy. Interaktivní pomÛcky dûlají v˘uku mnohem zajímavûj‰í. 

Z pohledu M· pfiiná‰í technologie moÏnost zapojit v jednom oka-
mÏiku vût‰í kolektiv, aÈ uÏ do rozvojov˘ch aktivit ãi pfii zábavû. Mo-
derní interaktivní technologie v pfied‰kolním vûku podporují pfiiroze-
n˘ rozvoj pamûti, logického my‰lení, postfiehu, koncentrace pozor-
nosti a správného rozhodování, vzájemné spolupráce a tolerance,
komunikaãní dovednosti a naslouchání. Zkrátka samá pozitiva, tak
se budeme tû‰it, Ïe v‰echna tato superlativa budou pro dûti velk˘m
pfiínosem do budoucího Ïivota.

Zahrada
25. kvûtna 2020 probûhlo první odzkou‰e-

ní nové zahrady ve ‰kolce. Dûkujeme v‰em
rodiãÛm, ktefií se na pracích podíleli, odved-
li jste skvûlou práci!

Díky zahradû a skvûlému vedení dûtí uãi-
telsk˘m t˘mem mÛÏeme za 20 let oãekávat
skvûlé biology, nad‰ené fyziky, entomology,
a tfieba i zapálené budoucí hvûzdy gastro-
nomického nebe. Pfiírodovûdná v˘uka prak-
ticky a v tak podnûtném prostfiedí a pod ve-
dením osvíceného t˘mu je nûco, co pfieju
v‰em dûtem!

Poãátkem ãervna bylo dokonãeno jezírko,
které v zahradû ‰kolky vzniklo nejen k za-
chytávání de‰Èové vody a zalévání zahrady,

ale má i velk˘ pfiínos estetick˘ a vzdûlávací.
Je to nejen jako zdroj pro ãerpání vody, ale
také zdroj ochlazování a zvlhãování okolí. Je
to i prvek zvy‰ující ekologickou stabilitu
a zlep‰ilo se i vyuÏití pozemku. Co se t˘ãe
pfiínosu pro dûti, tak je voda v zahradû bez-
konkurenãnû nejpfiitaÏlivûj‰í a velmi pouãn˘
biotop, na malé plo‰e lze pozorovat velké
mnoÏství ÏivoãichÛ a rostlin v jejich pfiiroze-
ném prostfiedí. Kontakt s vodou patfií k zá-
kladním potfiebám ãlovûka a je dÛleÏit˘ pro
správn˘ v˘voj dítûte. Pokud dûtem neumoÏ-
níme kontakt s vodou doma nebo ve ‰kole,
bude jej nepochybnû hledat jinde, kde hrozí
více rizik. Voda na zahradû dítûti umoÏÀuje
kaÏdodenní kontakt a moÏnost pozorování
zmûn bûhem roku. V neposlední fiadû ne-

smíme zapomenout na to, Ïe na pfiíkladu bi-
otopu lze prakticky ukázat velké mnoÏství
uãiva z ·VP, napfi. ãerpání vody, hospodafie-
ní s vodou, fyzikální zákony v praxi - spoje-
né nádoby, skupenství; z chemie - rozbory
vody, sledování kvality vody; ze zemûpisu -
mal˘ a velk˘ vodní cyklus, podnebí a klima,
protipovodÀová opatfiení; z pfiírodopisu - bi-
odiverzita rostlin a ÏivoãichÛ, sledování v˘-
vojov˘ch stádií obojÏivelníkÛ, hmyzu,
z hudby - zvuky vody, zvuky rostlin a Ïivoãi-
chÛ a z umûní - promûnlivost barev a tvarÛ,
vyuÏití pfiírodních materiálÛ.

A Ïe tam budou komáfii? To ano, ale ne-
bude jich tam více neÏ u Kale. A co si bude-
me nalhávat, hmyz do pfiírody patfií, tak proã
ho z pfiírodních zahrad vyhánût.
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SDH Hrobce informuje
Hasiãárna se vût‰inou neptá, co je zrovna za roãní období. Lidé

u sboru musí b˘t aktivní po cel˘ rok. Zaãátek roku 2020 byl za po-
slední roky ten nejaktivnûj‰í.

JiÏ 4.1. se konala brigáda na pfiedûlání regálu v hasiãárnû, jelikoÏ
ten stávající nevyhovoval jiÏ potfiebám a poÏadavkÛm. TéhoÏ dne
na‰e v˘jezdová jednotka byla nápomocna HZS a JPO Roudnice
n/L pfii nahlá‰eném vzníceném komínu v Îidovicích. Novinkou bylo
také za velkého pfiispûní Obecního úfiadu Hrobce povû‰ení nového
hasiãského znaku mezi vraty na budovu hasiãárny. O t˘den pozdûji
se konala Valná hromada, tentokrát v Kulturním domû v Hrobcích.
Na zaãátku v˘roãky byl pfiedán nov˘ hasiãsk˘ automobil Ford Tran-
zit od starostky obce Hrobce a starosty obce Îidovice, kter˘ byl za-
koupen za pfiispûní tûchto obcí, Ústeckého kraje a Ministerstva vnit-
ra. Auto bylo posvûceno faráfiem libotenické farnosti Mgr. Wolfgan-
gem Karlem Horákem. Po té se v‰ichni pfiemístili na sál, kde probí-

halo hlá‰ení v˘boru, volba nového
v˘boru, udûlení ocenûní, podûková-
ní sponzorÛm, vystoupení mlad‰ích
ÏákÛ, plán na rok 2020 a historické
vzpomenutí, jelikoÏ je to letos 110
let od zaloÏení sboru.
Prvním únorov˘m dnem se po 17 le-
tech konal Hasiãsk˘ ples ve spolu-
práci s Obecním úfiadem. Po 20. ho-
dinû ples uvedl velitel sboru Jaro-
slav Jelínek a starostka obce Katefii-
na Hlaváãová. Pak se promítalo
video sestavené z fotek z minul˘ch
dob aÏ po souãasnost. O pfiedtan-
ãení se postaraly dva taneãní páry
z taneãní ‰koly Tapos z Litomûfiic
a poté uÏ se o zábavu postarala hu-

dební skupina Bíza Band. Souãástí plesu byla také bohatá tombola.
Moc dûkujeme sponzorÛm, bez kter˘ch by tombola nemohla b˘t.
Moc doufáme, Ïe se tento ples stane tradicí, a Ïe to bude ãas set-
kání jak hasiãÛ, tak místních lidí.

Poslední únorov˘ den se konalo ve spolupráci s Obecním úfiadem
zvelebování prostoru okolo studánky na Bulfu, kde se profiezaly
staré stoleté vrby.

Na‰e dûtská druÏstva se od ledna zaãínají opût pfiipravovat a to
pfiedev‰ím v rohatecké tûlocviãnû. Na konci února ãekalo star‰í Ïáky
spaní v hasiãárnû, kde se druÏstvo stmelovalo a trávilo svÛj voln˘
ãas spolu pfii hrách. Mlad‰í Ïáci zase podnikli procházku, byli se po-
dívat u studánky pod Bulfem a pak na pohádkové cestû v Rohatcích.

Podivné koronavirové jaro nám pfiekazilo zahájení soutûÏní sezó-
ny, po rozvolnûní vládních opatfiení se tû‰íme a pfiipravujeme na
soutûÏ Podfiipské ligy v Hrobcích, která se uskuteãní 27. ãervna pro
t˘my muÏÛ a Ïen a 28. ãervna pro dûtská druÏstva.

âas stráven˘ na brigádách, pfiípravou Valné hromady, Hasiãské-
ho plesu a pfiípravou dûtí stojí nûkolik lidí hodnû úsilí. Za to jim moc
dûkujeme.                                                               Pavel Novák

V¯KUPNÉ
V Oharce nad Terezínem utopilo se

v krátké dobû mnoho lidí. Pfievozník vidûl
jedenkráte vodníka a ptal se jej, proã tolik
lidí topí.

„Potfiebuji mnoho du‰iãek, aby se mod-
lily za mé vysvobození. âím více lidí uto-
pím, tím dfiíve budu vysvobozen. Zítra
zase na jednoho dojde. Nevûfií‰-li, pfiijì
veãer k mostu do pevnosti a uvidí‰.“

Pfievozník ‰el k veãeru na most a ãekal,
co se bude dít. Tu vidí, jak koãí z pivova-
ru vjel s párem koní do Ohfie, aby je pro-
plavil. Je‰tû se s koÀmi ani neotoãil a na-

synka. Ten ale jedl makové vdolky rád.
Myslel si,“ vodník bude s dvûma také
spokojen“ a makov˘ snûdl sám.

Vodník si pfievozníkovi stûÏoval a po-
hrozil mu, stane-li se to je‰tû jednou, Ïe
také nebude ve slovu státi. Od té doby
nosil mu vÏdycky pfievozník vdolky sám.

KdyÏ jednou s vdolky pfii‰el, na‰el vod-
níka schouleného a tfiesoucího se sedût
na splavu.

„JiÏ nemusí‰ vdolky nosit“, pravil sla-
b˘m hlasem, „teì bude‰ mít ty i ostatní
pokoj.“

Pak skoãil do vody a od té doby ho
nikdo nevidûl.

jednou zmizel pod vodou. Rychle vbûhl pfie-
vozník do ml˘na a volal o pomoc. Jeden
mlynáfisk˘ skoãil hned za koãím do vody
a vytáhl jej. Ten byl jiÏ mrtev. Mlynáfisk˘ sám
byl bled˘ jako smrt a pravil, Ïe co dnes zaÏil,
nikdy by nechtûl, aby jej je‰tû potkalo. Od té
doby se z nûho stal nemluva a lidem se vy-
h˘bal. Také brzo na to ulehnul a zemfiel.

Pfievozník, kter˘ ãasto vodníka vídával,
prosil jej, aby jemu a jeho rodinû neubliÏo-
val. Vodník slíbil, ale vymínil si, Ïe mu kaÏd˘
t˘den v pátek pfiinese na splav tfii vdolky;
jeden s povidly, jeden s mákem a jeden
s tvarohem. Pfievozník slíbil a stál v slovu.
Jeden pátek nemohl sám jíti a poslal svého

POVùSTI Z LITOMù¤ICKA
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Spolek Pro lep‰í
budoucnost

Za posledních nûkolik mûsícÛ jsme se vû-
novali pfiedev‰ím práci pro obec z pozic va-
‰ich zastupitelÛ.

LADOVSKÉ VRBY NA BULFU
Pfiesnû rok po té, co jsme s SDH Hrobce

a dal‰ími dobrovolníky zaãali ãistit b˘valou
studánku na Bulfu jsme tam i letos v bfieznu
profiezali pfierostlé vrby, aby vypadaly jako
z Ladova svûta. Práce bylo dost, ale díky
hasiãÛm a místním i pfiespolním dobrovolní-
kÛm jsme mûli za dopoledne hotovo. Dûku-
jeme také panu Stichovi, kter˘ na‰el pra-
men studánky a prÛbûÏnû bûhem celého
roku toto místo zkrá‰luje. Doufáme, Ïe toto
místo bude oblíben˘m cílem procházek. Dû-
kujeme!

„Rádi bychom Vás pozvali v srpnu (termín upfiesníme) na v˘let do Zooparku Zájezd
u Kladna. Chovají tam pfies 100 druhÛ zvífiat vãetnû nejvût‰í kolekce chameleonÛ na
svûtû, lemurÛ nebo surikat, dûti si uÏijí dûtské hfii‰tû nebo kontaktní koutek s domácími zví-
fiaty. Vstupné pro obyvatele Hrobec a Rohatec bude zdarma.“

JEMNÉ KNEDLÍKY S OVOCEM OD ZDE≈KY ¤EDINOVÉ
500 g toustového nastrouhaného chleba bez kÛrky • 300 g hrubé mouky
1 kg tvarohu • 200 g zmûklého másla • 200 g cukr krupice • sÛl • 4 Ïloutky

V‰echny ingredience smícháme a necháme 30 minut v chladu odleÏet a od-
poãívat. Poté vytvofiíme z tûsta malé knedlíky, které naplníme ovocem.
Mohou b˘t jahody, meruÀky. Vkládáme do vroucí vody a vafiíme 8 minut.
Servírujeme s nastrouhan˘m tvrd˘m tvarohem, cukrem, pfielijeme máslem
a mÛÏeme ozdobit i na‰lehanou ‰lehaãkou.

■ Poptáváme kvalitnûj‰í hlínu
na zahradu, staré cihly a také
pár náhradních ta‰ek na stfie-
chu, uÏ nám bohuÏel Ïádná ne-
zb˘vá. Dûkujeme! 

Kratochvílovi, Hrobce, 
Hlavní 80

OMALOVÁNKY PRO NEJMEN·Í

RECEPT INZERCE
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